
 

19. Oktober 2011

I henhold til Inatsisartuts forretningsorden § 37 fremsætter jeg hermed nedenstående spørgsmål 

til Naalakkersuisut:

Spørgsmål til Naalakkersuisut:

1. Hvad er begrundelsen for, at rensdyrjagten for fritidsfangere er forkortet med en må-

ned i forhold til de seneste par år, når der tilsyneladende er dyr nok?

2. Er Naalakkersuisut enig i, at jagttrykket bør være på samme niveau som de forrige år, 

hvis den biologiske anbefaling er på linje med dette?

3. Vil Naalakkersuisut revurdere beslutningen om jagtsæsonens periode under forudsæt-

ning af, at den biologiske anbefaling har anbefalet samme jagttryk som de forrige år?

 (Medlem af Inatsisartut Niels Thomsen, Demokraterne)

Begrundelse

Fangst er en vigtig del af vores kultur. Det er svært at finde en landsmand som ikke glæder sig til  

rensdyr- og moskusjagten begynder. Desværre er jagtsæsonen for fritidsfangere meget kort, og 

det undrer mig faktisk en hel del, da jagtsæsonen for erhvervsfangere er meget længere. Samtidig 

er der så vidt jeg ved intet, der tyder på, at hverken rensdyr- eller moskusbestanden er truet – 

snarere tværtimod.

Mandag den 17. oktober fremgik det i KNR, at moskusbestanden ved Kangerlussuaq burde hal-

veres. Både fordi bestanden tilsyneladende har vokset sig for stor til, at der er nok føde til de 

mange moskusokser og fordi vi risikerer, at moskusokserne begynder at spise rensdyrenes mad i 

stedet. 

http://knr.gl/da/nyheder/der-er-mange-moskusokser

På denne baggrund virker det besynderligt, at jagtsæsonen for fritidsfangere er kortere end de 

forrige jagtsæsoner.

http://knr.gl/da/nyheder/der-er-mange-moskusokser

